



smcc-G83/1718
28th February 2018

Dear Parents,

Senior Secondary Applied Learning Courses

Applied Learning (ApL) is an integral part of the Senior Secondary curriculum which complements other NSS subjects by offering studies with elements of practical learning associated with particular trades and industries. It is introduced to Forms 5 and 6 to cater for the diverse learning needs of students. Details of the ApL programme together with its courses and the course providers are available at the EDB website (<http://www.edb.gov.hk/apl>).

In Senior Secondary, students have to study four core subjects (i.e. Chinese Language, English Language, Mathematics and Liberal Studies) and two to three elective subjects. Students may take a maximum of two ApL courses as electives depending on the number of places available for individual courses, selection by course providers and **nomination by schools**. Students are not required to pay for the ApL courses and must apply through their schools for enrolment.

In the context of our School, ApL courses will take place at the venues of course providers and are taught by the staff of course providers. Classes will mainly be held in the morning or afternoon of Wednesdays[#] and Saturdays. All Form 4 students may apply for studying ApL courses in Forms 5 and 6 from the 2018 to 2020 school years if they satisfy the following criteria:

1. a. Take **less than three** school electives in Forms 5 and 6 in the school years 2018 - 2020 according to the criteria set out in the "Policy on dropping a subject taken in school" and take ApL as an elective; or
b. Take three school electives in Forms 5 and 6 in the school years 2018 - 2020 and satisfy the criteria set out in the "Policy on taking an extra elective outside school" for the 4th elective; and
2. [#]The time-table of the ApL courses to be enrolled does not clash with the normal time-table of the student; and
3. Submit a completed application form, which can be obtained from Mrs Queenie MUI via their class teachers, for the purpose on or before **26th March 2018**.

Please reply through the eClass System by **Monday, 5th March 2018**.

May God bless you and your family!

Yours sincerely,

Ms. Janet WONG
Principal



各位家長：

新高中應用學習課程

應用學習是新高中課程的組成部分，旨為不同興趣和取向的學生提供現時學校課程以外的多元學習平台，讓他們接觸不同行業的知識與技能，為繼續升學及就業作好準備。有關應用學習詳情及課程提供機構的資料，請參閱教育局網頁(<http://www.edb.gov.hk/apl>)。

在新高中學制下，學生要修讀四個核心科目（中國語文、英國語文、數學和通識教育）及二至三個選修科目。學生也可以選修一至兩個應用學習課程，但需視乎學額多少及課程提供機構取錄與否，並獲學校推薦。學生如欲修讀應用學習課程，必須透過學校申請，而學費一概全免。

至於本校施行應用學習的模式，所有課程將於課程提供機構的場地進行，並由該機構的導師教授。學生擬於星期三[#]及星期六於課程提供機構上課。如欲於中五及中六（2018至2020學年）修讀應用學習課程的中四學生，必須符合以下條件：

- 甲) 一、根據本校擬訂的「退選科目政策」，於中五及中六（2018至2020學年）修讀少於三個校內選修科目，並以應用學習課程作為選修科目；或
二、於中五及中六（2018至2020學年）修讀三個校內選修科目，並符合本校「於校外修讀附加選修科目政策」的條件而以應用學習課程作為第四個選修科目；及
- 乙) [#]應用學習跟校內學習在上課時間上沒有衝突；及
- 丙) 透過班主任向梅黃可兒老師索取申請表格，並於二零一八年三月二十六日或之前交回。

請於三月五日(星期一)或之前在本校網上 eClass 系統回覆。

願主降福，祝

闔家平安

ST. MARY'S CANOSSIAN
COLLEGE ST. M.
ARY'S CANOSSIAN
COLLEGE ST.
MARY'S CANOSSIAN
COLLEGE ST. M.
ARY'S CANOSSIAN

校長 黃慧珍謹啟

二零一八年二月二十八日